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حمله زورگیران به بازیکن سابق تیم ملی
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برخورد امنیتی 

»نفت خام« بخرند

»پوتین« به تهران می آید

مستندی نبود 

کاهش یابد

هاشم بیک زاده، ستاره سابق استقلال و مربی کنونی گل گهر سیرجان در مرکز 
شهر تهران مورد حمله خفت گیر ها و سارقان قرار گرفت. هاشم بیک زاده که برای 
انجام یک کار اداری به خیابان مطهری تهران رفته بود، در مسیر یک اتفاق تلخ را 
تجربه کرد و در این خصوص گفت: »متاسفانه چنین اتفاق تلخی برایم رخ داد، من 
هنوز هم شوکه هستم. ۴ موتور سوار که ترک دو موتورسیکلت بودند به سمت 
من آمدند و با زور چاقو و قمه تهدیدم کردند که هرچه وسایل قیمتی دارم به آن ها 
بدهم. با توجه به شرایط موجود من هم تسلیم شدم و گوشی تلفن همراهم و برخی 

وسایل دیگرم را به سرقت بردند.«

مســئولان در اداره ریاســت اطلاعات و فرهنگ نیمروز خبر ها مبنی بر 
درگیری میان مرزبانان ایرانی و نیرو های طالبان را رد و تکذیب کردند. برخی 
از رسانه های افغانستان خبر هایی از وقوع جنگ میان مرزبانان ایران و نیرو های 
طالبان در حومه شهرســتان کنگ ولایت نیمروز را منتشر کرده بودند که این 

اخبار ضدونقیض از سوی مسئولان محلی این ولایت رد شد. 

رئیس جمهور با اشــاره به پیشــنهادهای خود برای حل مسائل زیست 
محیطی غرب آسیا اظهار کرد: حتما همکاری ها به سوی ایجاد نگاه و همکاری 
مشترک باشد. برای دستیابی به این نگاه مشترک هم به تقسیم کار میان کشور ها 
نیــاز داریم. باید برنامه هایی برای مدیریت و بهره برداری از آب، هوا، خاک و 
مدیریت پسماند ها تدوین شود. ایران این آمادگی را دارد که تجارب و دانش 
خود را در اختیار سایر کشور ها و همسایگان برای کاهش آلودگی ها قرار دهد. 

»محمدرضا جمشــیدی« دبیــر کانون بانک ها و موسســات اعتباری 
خصوصی گفت: وقتی شعب بانک ها مشتریان اعم از زن و مرد را که حجاب 
مورد نظر را رعایت نکرده باشند، بخواهند از آن شعبه بانک بیرون کنند یا اجازه 
ورود آن ها را ندهند، به طور قطع مشتری قید آن بانک را می زند و اساسا دیگر 
جویای دریافت هیچ خدمتی از آن بانک نخواهد شــد، حتی نسبت به افتتاح 

سپرده هم اقدام نمی کند.

علی مطهری نوشت: برای رسیدن به توافق هسته ای نیاز به صراحت از 
طرف ایران و امریکاست. ایران باید روشن کند که بعد از توافق آیا مانند توافق 
قبلی، ورود شــرکت های امریکایی به بازار ایران را ممنوع می کند تا احتمالا 
رییس جمهوری مثل ترامپ از برجام خارج شود یا نه. امریکا هم باید روشن 
کند که اگر ایران بعد از توافق مانع ورود شرکت های امریکایی به بازار ایران 
شــد، آیا از برجام خارج می شــود یا نه؟ اگر پاسخ هر دو کشور مثبت است 
باید برجام را ببوسیم و روی طاقچه بگذاریم، اما اگر پاسخ هر دو منفی است 

برجام می تواند احیا شود. 

امیر حسین آبادی وکیل مصطفی تاج زاده گفت: بنده اطلاعی از عناوین 
اتهامی موکلم ندارم. با همسر ایشان تماس گرفتند که دارو و نسخه ایشان را 
همراه خود ببرد، اما در پاسخ به این پرسش که آیا وکیل آقای تاج زاده می تواند 
حضور داشته باشد، گفته بودند در حال حاضر نیازی به حضور وکیل نیست 
و به ایشــان هم اتهام را نگفته بودند و حتی اجازه تماس تلفنی هم ندادند. او 
گفت: در ساعت ۱۲ نیمه شب جمعه خانم محتشمی پور همسر آقای تاج زاده 
با من تماس گرفتند و گفتند ساعت ۱۱ که بنده در منزل نبودم، آمده  و ایشان 
را برده اند و سرایدار گفته است نزدیک ۸ تا ۱۰ نفر به منزل مراجعه کرده اند. 
یکی از قواعد این است و در آیین نامه زندان ها هم آمده که امکان تماس متهم 
باید فراهم شود. آنچه در فضای مجازی آمده را بنده نمی توانم به عنوان وکیل 

تایید کنم چون ما پرونده را ندیده ایم.

فواد ایزدی، کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه با توافق برجام یک 
گشایش موقتی ایجاد خواهد شد، اما همیشگی نیست، گفت: عباس عراقچی، 
مسئول تیم مذاکره کننده قبلی، سه شب در میان یا هفته ای یک بار حداقل در 

تلویزیون بود، اما تیم جدید در حوزه رسانه خیلی کم کاری می کند.

میرتاج الدینی با اشاره به راه حل ها برای مقابله با تهاجم فرهنگی تصریح 
کرد: طبیعی است در جشنواره های جهانی به فیلم هایی بها می دهند که کشور 
ما را تحقیر و سیاه نمایی کنند؛ البته ما برای مقابله با چنین تهاجم فرهنگی که 
ارزش های ملت ما را زیر سوال می برند و عظمت و شکوه و عزت کشور ما 
را مخــدوش می کنند، بایــد به هنرمندان متعهد میدان دهیم، از آن ها حمایت 
و پشــتیبانی کنیم که بتوانند فیلم هایی که از فرهنگ داخلی حفظ و صیانت 
می کنند، بسازند. به عبارت دیگر باید پاسخ هنر غیرمتعهد را با هنر متعهد داد. 

بر اســاس طرح جدیدی که در دســتور کار دولت است، بازار جدیدی 
برای سرمایه گذاری آحاد جامعه ایجاد خواهد شد تا مردم به جای خرید طلا 
و ارز و یا سرمایه گذاری در زمین و مسکن، سرمایه خود را به خرید نفت خام 
اختصاص داده و در بازار نفت ســرمایه گذاری کنند. به نظر می رسد در طرح 
اوراق نفتی جدید، علاوه بر نفت موجود در مخازن نفتی کشــور، قرار است 
منابع قابل استحصال نفت کشــور پشتوانه ارائه گواهی سپرده کالایی باشد. 
اینکه گواهی های ارائه شده چه تاریخ انقضایی دارد و در چه پلتفرمی قابل داد 
و ستد بوده و هر برگ، موید چه مقدار نفت است، جزئیاتی است که هنوز از 

سوی شرکت ملی نفت ایران اعلام نشده است.

سخنگوی کاخ کرملین اعلام کرد : پوتین ۱۹ جولای )۲۸ تیر( به تهران 
ســفر خواهد کرد و در تهران نشســتی ســه جانبه با رئیسی و رجب طیب 
اردوغان رئیس جمهور ترکیه خواهد داشت. در این سفر دیدار های دوجانبه 

نیز برنامه ریزی شده است.

وزارت اطلاعات با توجه به شایعات و اخبار منتشره درخصوص فساد 
مالی در فرایند توزیع نهاده های دامی اطلاعیه ای صادر کرد و نوشت: براساس 
بررســی و رصد اطلاعاتی، ادعای بروز اختلاس و ارتشــاء در فرایند توزیع 
نهاده های دامی در وزارت جهاد کشاورزی صحت نداشته و مستندی در این 

زمینه به دست نیامده است.

خاندوزی گفت: ستاد اقتصادی با تمرکز بر عوامل کوتاه مدت ایجاد تورم 
از جمله تورم وارداتی که در اقتصادی ایران سرریز شده، امیدواریم تورم در تیر 

کاهش یافته و در ماه های آینده این تورم به صورت پلکانی کاهش پیدا کند.

اخبار ویژه ... عارف رئیس بنیاد امید ایرانیان:

امنیت ملی با برخوردهای امنیتی و 
قهرآمیز با شهروندان تقویت نمی شود

سرویس سیاسی- محمدرضا عارف در نشست 
مدیران شعب استانی بنیاد امید ایرانیان که به صورت 
مجازی برگزار شــد ، با تبریــک اعیاد قربان و غدیر 
بــر لزوم پند آموزی از آمــوزه های اخلاقی وقایع و 
رویدادهای صدر اسلام تاکید کرد و با بیان اینکه یکی 
از  رسالت های بنیاد امید ایرانیان تلاش برای حاکمیت 
اخلاق در جامعه است، گفت :ما در بنیاد امید ایرانیان 
به دنبال توانمندسازی نیروی انسانی کارآمد هستیم 
و از ظرفیت های کل کشــور  که در استان ها متبلور 
است نباید غافل باشیم.  توجه به فرهنگ غنی و متنوع 
کشــور، بهره گیری از ظرفیت های ویژه هر استان و 
تشکیل اتاق فکر ملی  از سیاست ها و ماموریت های 

جدی بنیاد امید ایرانیان است .
وی بر لزوم تعامل و همکاری با دیگر نهادهای 
مدنی تاکید کرد و گفت : توجه به تاثیر گذاری  نهادهای 
مدنــی مانند بنیاد امید به عنوان یک نهاد راهبردی در 
موفقیت هایی که در  انتخاب های گذشته برای جریان 
اصلاحات به دست آمد می تواند  به نقش و اثر بخشی  

نهادهای مدنی در تحولات جامعه پی برد.
عارف با بیان اینکه به دنبال فراگیر سازی فعالیت 
های بنیاد امید ایرانیان  و استفاده از ظرفیت همه استانها 
هســتیم، بر لزوم توجه به موضــوع  آموزش فراگیر  
نیروی انسانی بویژه نســل جوان تاکید کرد و اظهار 
داشــت: در تلاش هستیم  با برنامه ریزی منسجم به 
سمت گسترش ابعاد فعالیت و کارکردهای بنیاد امید 
ایرانیان  گام برداریم و از ظرفیت نسل جوان و نخبگان 

و استعدادهای همه ی استان ها استفاده کنیم .
وی اظهــار امیدواری کرد  بــا ایجاد موازنه در 
سطوح مختلف فعالیت ها بتوانیم هم در بعد شناسایی 
ظرفیت های مدیــران، دانش آموختگان و نهادهای 
مدنــی و هم در بعد تربیت و آموزش فراگیر گامهای 
هدفمندی برداریم. رئیس بنیاد امید ایرانیان در بخش 
دیگری از سخنان خود بر لزوم همدلی و وحدت بین 

اقشــار مختلف مردم و حاکمیت تاکید کرد و گفت: 
زمانــی که صحبت از همدلــی و وفاق در جامعه می 
شــود حاکمیت در این خصوص نقش برجسته ای 
دارد نمــی توان صحبت از  وفــاق و همدلی کرد اما 
به دنبال اعمــال محدودیت و برخوردهای امنیتی با 

فعالان مدنی، صنفی و سیاسی بود .
وی با اظهار تاســف از به حاشیه رفتن نخبگان، 
خاطر نشان کرد:  وقتی نخبگان به حاشیه بروند ضعف 
در مدیریت اجرایی آشــکار می شود و هزینه ضعف 
در مدیریت اجرایــی را نباید مردم و فعالان مدنی و 
سیاســی بپردازند. عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام  مسئولان کشــور بخصوص نهادهایی که باید 

مدافع امنیت کشور باشند را  به انجام  ماموریت های 
خود در چارچوب  قانون توصیه کرد و  گفت: امنیت 
ملــی با برخوردهای امنیتی و قهرآمیز با شــهروندان  
تقویت نمی شــود بلکه حفظ و تقویت سرمایه های 
کشور و اســتفاده از همه ظرفیت ها و میدان دادن به 
نخبگان و دلسوزان کشور راه ارتقا امنیت ملی است.

گفتی اســت در این نشست دکتر جعفر توفیقی 
رئیس هیات مدیره بنیاد امید ایرانیان، دکتر عبدالرحیم 
کرکه آبادی مدیرعامل بنیاد امید ایرانیان درباره برنامه 
های پیش رو این بنیاد به اظهار نظر پرداختند و مدیران 
شعب استانی بنیاد امید ایرانیان نیز گزارشی از فعالیت 

های خود ارائه کردند .

رئیس بنیاد امید ایرانیان با هشدار نسبت به به حاشیه رفتن نخبگان و با بیان اینکه نمی توان صحبت از وفاق و همدلی کرد
 اما به دنبال اعمال محدودیت و برخوردهای امنیتی با فعالان مدنی، صنفی و سیاسی بود،مسئولان کشور بخصوص نهادهایی که باید مدافع امنیت 

کشور باشند را به انجام  ماموریت های خود در چارچوب قانون توصیه کرد و گفت: وقتی نخبگان به حاشیه بروند ضعف در مدیریت اجرایی آشکار 
می شود و هزینه ضعف در مدیریت اجرایی را نباید مردم و فعالان مدنی و سیاسی بپردازند.

 توجــه بــه تاثیر گذاری  نهادهای مدنی مانند بنیاد امید بــه عنوان یک نهاد راهبردی 
در موفقیــت هایــی که در  انتخاب های گذشــته بــرای جریان اصلاحات به دســت 
آمــد مــی تواند  به نقش و اثر بخشــی  نهادهــای مدنی در تحــولات جامعه پی برد.

فرهانچی قائم مقام دبیرکل حزب اراده ملت  ؛ 

کار بررسی عملکرد وزارتخانه ها در دستور کار دفتر سیاسی 
حزب اراده ملت قرار دارد

ســرویس سیاســی- یک فعال 
سیاســی اصلاح طلب در مورد برخورد 
با بدحجابی گفت: بایــد اولویت ها در 
جامعه مشخص شود. تجربه نشان داده 
است رفتارهای هیجانی در این خصوص 

اثر عکس دارند.
دربــاره  حکیمی پــور  احمــد 
صحبت هــای اخیــر اژه ای رئیس قوه 
قضائیه درخصوص مســئله حجاب و 
اینکه باید به دور از رفتارهای هیجانی و 
زودگذر کار انجام گیرد و باید با آرامش 
به این مسئله پرداخت گفت: طبیعتا رئیس دستگاه قضا متولی اصلی رسیدگی به 
پرونده های قضایی، شــکایت ها و جرم هایی اســت که در جامعه اتفاق می افتد و 

گفته های ایشان باید مورد توجه مسئولان و ضابطان امر قرار گیرد.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان این که در برخورد با جرائم و 
ناهنجاری ها در جامعه ملاک اصلی ضوابط قانونی است، عنوان کرد: همه مردم در 
پیشگاه قانون طبق صراحت قانون اساسی  یکسان هستند و فرقی هم نمی کند افراد 
متهم یا شاکی باشند. توقع این است که التهابات در جامعه بر سر برخی از مسائل 

که رویش حساسیت است، پایین آید.
وی تاکید کرد: اگر برخوردها تحریک آمیز باشد، به فضای های عمومی کشیده 
شود و یک انعکاس بدی در افکار عمومی و سطح بین الملل پیدا کند  به نفع کشور و 
نظام نیست. امیدوارم مجریان قانون توصیه رئیس دستگاه قضا را مدنظر قرار دهند 
و از برخوردهای هیجانی و احساسی نسبت به مسائلی که به عنوان ماموریت شان 

تعریف شده است، پرهیز داشته باشند.
این فعال سیاســی اصلاح طلب خاطرنشــان کرد: باید اولویت ها در جامعه 
مشــخص شود. تجربه نشــان داده است این رفتارها و هیجانات اثر عکس دارند. 
توجه داشته باشید هنگامی که مسائل در جامعه پیچیده باشد نباید فقط یک و یا دو 
عامل مورد توجه قرار گیرد. امروز مســائل و مشکلات مردم در حوزه های امنیت 
روحی و روانی و اقتصادی شان است. دغدغه معیشت و اشتغال برای جوانان فشار 
ســنگینی روی جامعه ما وارد کرده اســت از همین رو مسئولان با دقت مسائل را 
اولویت بندی کنند و ببیند چه معضلات و مشکلاتی را باید اول رفع و جور کرد. 
تصمیم گیران ابتدا به علت ها بپردازند، انرژی و توانی که کشــور، نظام، دولت و 

دستگاه ها دارند باید صرف مسائل اصلی شود.
وی با بیان این که معتقدم اگر در جامعه ایران امنیت شغلی، رفاه نسبی و امنیت 
معیشتی حاکم شود بسیاری از معضلات و ناهنجاری های اجتماعی حل خواهد 
شــد، گفت: امروز فشار روی مردم زیاد است. همیشه هم در فصل گرما موضوع 
برخورد با بدحجابی در جامعه شــدت می گیرد و مشــاهده می کنیم سال به سال 
بازخوردی که می دهد آن چیزی نیست که مجریان مدنظر قرار دارند و مشخص 

است باید روی مسائل تدبیر دیگری اندیشده شود.

سرویس سیاسی- نماینــده مردم 
تهران در مجلس گفــت: باید در تعداد 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی 
بازنگری شود و شــعارهای انتخاباتی 
داوطلبــان انتخابــات مجلــس باید 

چارچوب داشته و دقیق باشد.
رضا تقی پور درباره افزایش تعداد 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی، 
اظهار کرد: به فاصله هر ۱۰ سال یک بار 
باید حداکثر ۲۰ کرسی به تعداد نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی اضافه شود، 
بنابراین تاکنون باید در تعداد نمایندگان مجلس شورای اسلامی بازنگری می شد، 

اما در این زمینه تأخیر شده است.
وی بیان کرد: حداکثر هر ۱۰ سال یک بار باید براساس جمعیت و برخی از 
شاخص های دیگر، چند نفر به تعداد نمایندگان مجلس شورای اسلامی اضافه شود، 
ما در این زمینه قانون داریم اما متأسفانه اجرا نمی شود و حتماً باید این اتفاق بیفتد.

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با تأکید بر ضرورت توجه به 
مقوله شفافیت در قوانین انتخاباتی، گفت: با توجه به اینکه شفافیت از موضوعات 
بســیار مهم و ضروری اســت، باید بگویم که شفافیت اطلاعات اقتصادی از همه 

مصادیق شفافیت مهم تر است و در انتخابات باید مورد توجه قرار گیرد.
تقی پور یادآور شد: بنده در سال ۹۹ و چند ماه بعد از تشکیل مجلس یازدهم، 
»طرح الزام به انتشار داده ها و اطلاعات« را در سامانه مجلس ثبت کردم که متأسفانه 
بعد از گذشت بیش از یک سال و نیم، حتی جلسات کمیسیون ذی ربط برای بررسی 
این طرح هم تشکیل نشده است. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی، طرح الزام به انتشار داده ها 
و اطلاعات را جهت بررســی به کمیسیون مشــترک ارجاع داده، اما جلسات این 
کمیسیون تشکیل نشده است. ما در این طرح به صورت جامع و با دید تخصصی 
مطرح کردیم که چه اطلاعاتی باید منتشر و شفاف شود و محور اصلی آن اطلاعات 
اقتصادی است. وی با بیان اینکه ما در قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی به 
یکسری چارچوب ها نیاز داریم که الآن وجود ندارد، گفت: برای مثال، گاهی اوقات 
وعده هایی توسط برخی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی داده می شود که از 

اساس مشخص است نماینده مجلس نه چنین اختیار و نه چنین وظیفه ای دارد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: باید چارچوب های 
دقیق، منطقی و مشخص برای شعارها و وعده های انتخاباتی داوطلبان انتخابات 
مجلس وجود داشــته باشد، فردی که حتی صلاحیت های حداقلی را ندارد، نباید 
در انتخابات شرکت کند. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
افزود: در دنیای امروز و با این حجم از پیشــرفت ارتباطات و داده های اطلاعاتی، 
دیگر نباید صلاحیت داوطلبان انتخابات توسط افراد و تک به تک بررسی شود. باید 
از ظرفیت ارتباطات و اطلاعات استفاده و مشخص شود که آیا فردی که داوطلب 
انتخابات شده است، پرونده قضائی دارد یا خیر. همچنین باید مشخص شود که 
عملکرد مالی وی در گذشــته چگونه بوده اســت. نماینده مردم تهران در مجلس 
شــورای اسلامی با بیان اینکه شــفافیت اطلاعات باید به عنوان زیرساخت و در 
بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات در نظر گرفته شود، گفت: بعضاً گفته می شود 
که مردم داوطلبان انتخابات را به طور دقیق بشناسند که این مسئله مستلزم آن است 
که اطلاعات آن داوطلبان شــفاف و در ســامانه ای ثبت شود، ثبت و انتشار داده ها 

ضرورت دارد و در کیفیت انتخابات می تواند تأثیر زیادی داشته باشد.

حکیمیپورفعالسیاسیاصلاحطلب:

تجربهنشاندادهبرخوردهایهیجانی
درجامعهنتیجهعکسدارد

تقیپورنمایندهمردمتهراندرمجلس؛

لزومبازنگریدرتعدادنمایندگان
مجلس؛شعارهایانتخاباتیدقیقباشد

سرویس سیاسی- قائــم مقام دبیرکل حزب 
اراده ملت گفت: مجلس از رسالت اصلی خویش 
دور شــده است و در حوزه قانون گذاری، نظارت 
و در نهادها و شوراهایی که نمایندگان به نمایندگی 
از مردم حضور دارند فعالیت درخشانی نمی بینیم. 
نماینــدگان مجلس به دلایــل عدیده ای انعکاس 

دهنده نظرات واقعی مردم نیستند
افشین فرهانچی قائم مقام دبیرکل حزب اراده 
ملت درباره آخرین تحولات این حزب گفت: این 
روزها تمرکز اصلی حزب ما، روی رسانه های حزبی 
و برگزاری مجامع عمومی در چند شهرستان اصلی 
گذاشــته شده است. نشریه ارکان رسمی حزب به 
طور مرتب هر دو هفته یکبار منتشر شده و نظرات 
حزب را در مورد مسائل مختلف بازتاب می دهد. 
همراه با این نشریه دو سایت حزب نیز فعال هستند 
و تــلاش می کنیم با جامعه ارتبــاط برقرار کرده و 

بازتاب دهنده نظرات و صحبت هایشان باشیم.
وی افــزود: با توجه بــه کاهش بحران کرونا 
تلاش می کنیم مجامع عمومی حزبی را به صورت 
حضوری در بعضی از شهرها خصوصا شهرهای 
مرکز استان برگزار کرده و فرایند دموکراتیزاسیون 

را در داخل مجموعه خود عمیق تر کنیم.
قائــم مقام دبیرکل حــزب اراده ملت درباره 
مواضع حزب درباره مســائل سیاسی روز گفت: 
اکنون نزدیک به یک ســال از عملکرد دولت آقای 
رئیسی و شوراهای شهر و روستا می گذرد. انتظار 
می رود هم دولت و هم شــوراها گزارش عملکرد 
یک ساله خود را بطور دقیق و شفاف اعلام کنند تا 
بتوان بر اساس آن در مورد عملکرد این مجموعه ها 
قضاوت کرد. متاسفانه تاکنون گزارشی از عملکرد 
شــوراها منتشر نشده و ما خواستار این هستیم که 
شــوراها به ارائه این گزارشات سالانه بعنوان یک 
الــزام در برابر مردم نــگاه کنند و در هفته های آتی 
گزارشــات عملکرد خود را منتشــر کنند. حزب 
اراده ملت از هفته گذشــته، کار بررســی مورد به 

مورد عملکرد وزارتخانه ها را در دســتور کار دفتر 
سیاســی قرار خواهد داد. مــورد اول آن مربوط به 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی بوده 
که در شــماره آخر نشریه حزب منتشر شده و بقیه 

وزارتخانه ها نیز به تدریج منتشر خواهد شد.
وی افزود: در بحث احزاب ما شاهد کم کاری 
کمیسیون ماده ده احزاب هستیم. در ابتدای دولت 
جدید قرار بود  هر دو هفته یک بار این کمیســیون 
تشکیل جلســه دهد و مسائل مرتبط با احزاب را 
مورد بررسی قرار دهد اما این اتفاق نیافتاد. البته اخیرا 
معاون سیاسی وزیر کشور تغییر کرده و امیدواریم 
موثر واقع شــود. در حال حاضــر اکثر خانه های 
احزاب در اســتان ها غیرفعال شــده و مدت زمان 
زیادی نیز از پایان دوره فعلی خانه احزاب گذشته 
که لازم است این مسئله مورد توجه جدی کمیسیون 
ماده ده قرار گیرد. در این یک سال شاهد افتتاح هیچ 
خانه احزابی در استان ها نبوده و کماکان حدود یک 

سوم استان های کشور فاقد خانه احزاب هستند.
فرهانچی تصریح کرد: در بحث سازمان های 
مردم نهاد نیــز نحوه برخورد با جمعیت امام علی 
بــه عنوان یک ســمن پویا و پــر جمعیت باعث 
نگرانی هایی شــده و ما انتظار داریم با تخصیص 
بودجه های مناسب و برنامه های هدفمند گسترش 
کمی و کیفی ســازمان های مردم نهــاد واقعی در 

دستور کار وزارت کشور قرار بگیرد.
قائــم مقام دبیرکل حزب اراده ملت ادامه داد: 
در مورد مجلس بحث زیاد اســت. گمان می کنم، 
مجلس از رســالت اصلی خویش دور شده است 
و در حــوزه قانون گذاری، نظــارت و در نهادها و 
شــوراهایی که نمایندگان بــه نمایندگی از مردم 
حضــور دارند فعالیــت درخشــانی نمی بینیم. 
نمایندگان مجلس به دلایل عدیده ای انعکاس دهنده 
نظرات واقعی مردم نیستند. امروز که مردم یا حداقل 
بخش های وســیعی از مردم با مشکلات معیشتی، 
اجتماعی و فرهنگی دست و پنجه نرم می کنند، کمتر 

نماینده ای را می بینیم که صدای رســا مردم باشد. 
نگاه کنید بیش از ســه ماه از ســال گذشته و هنوز 
وضعیت افزایش مستمری بازنشستگان مشخص 
نشده و هیچ نماینده ای نیز پیگیر کار نیست و فشار 
لازم را بــه دولت و نهادهای متولی وارد نمی کند. 
همین موضوع را در مورد بسیاری از مسائل دیگر 
نیز شاهد هستیم. طبق قانون در بسیاری از شوراها 
و نهادهای تصمیم گیر، نمایندگان مجلس حضور 
دارند و ما انتظار داریــم در مقابل زیاده خواهی ها 
ایستادگی کنند. اما می بینیم به راحتی منافع مردم را 

در برخی تصمیم گیری ها، زیر پا گذاشته می شود.
وی افــزود: مــا در حوزه اقتصــادی نگران 
شــرایط موجود هستیم. وضعیت به شکلی است 
که هیچ فرایند توســعه ای در کشور رخ نمی دهد. 
در بین اخبــار روزانه نمی بینیم که کارخانه  جاده، 
آموزشگاه و مرکز هنری افتتاح شود. دولت به علت 
ســومدیریت ها درگیر مسائل اولیه معیشتی مردم 
شده است. با این شرایط احتمالا در چندسال آینده 
شاهد رشد پایداری در اقتصاد کشور نخواهیم بود. 
در حالی که اکثریت کشــورهای جهان توانسته اند 
بعد از بحــران کرونا مجددا بــه وضعیت پایدار 

اقتصادی رسیده و رشد خود را دنبال کنند.
وی هم چنین گفت: در مسائل اجتماعی نیز نه 
تنها شاهد ایجاد زیرساخت های لازم برای افزایش 
نشاط اجتماعی نیستیم بلکه با تنگ نظری ها و سو 
مدیریت ها می بینیم حتی جلوی حرکت های فردی 
و جمعی فعالان فرهنگی و هنری نیز گرفته شده و 
شرایط به سمت یک جامعه غم زده و تهی از عناصر 

فرهنگی و هنری سوق داده می شود.
فرهانچی درباره آخرین فعالیت های حزب 
اراده ملــت در انتخابــات گفت: مــا هنوز برنامه 
مشــخصی درباره این موضوع طراحی نکردیم و 
منتظــر بازخوردهای مثبــت از مجلس و وزارت 

کشور هستیم. 
مجلس می توانــد با ورود بــه بحث قانون 
انتخابات مخصوصا با طرح قوانین مترقی در مورد 
نقش احزاب در سیســتم قانون گذاری کشــور و 
محدود کردن مکانسیم های حذفی، رونق و نشاط 
را بــه فضای انتخاباتی کشــور برگرداند. وزارت 
کشــور نیــز می تواند با ارائه لایحــه قانون جامع 

انتخابات در این میان یاری رسان باشد.
وی افــزود: با این حال در حال تدوین کتابی 
تحت عنوان حزب اراده ملت و مجلس هســتیم  
کــه به ارائه دیدگاه ها و برنامه های حزب در بحث 
مجلس و زیرمجموعه های آن می پردازد. امیدواریم 
این کتاب تا پایان سال تکمیل و به عنوان راهنمای 
عمل حزب در انتخابات های آتی مجلس قرار گیرد. 
حزب ما در بهار ســال گذشته مجموعه ای تحت 
عنوان حزب اراده ملت ایران و شوراها را منتشر کرد 
که مبنای عمل ما در انتخابات شوراها قرار گرفت.
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